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Bestyrelsesmøde 
Dato:   Torsdag den 30. maj 2024   
Tid:   kl. 10.00-12.00 
 - Forretningsudvalgsmøde kl. 09.30-10.00  
 - Frokost kl. 12.00 
   
Sted:   Aalborg Stift, Thulebakken 1, 9000 Aalborg – mødelok. ”Landemodesalen” 
 
Deltagere: Thomas Reinholdt Rasmussen, Helle Monberg Hindsholm, Birthe Christiansen, 

Margit Nørgaard, Klaus Lytzhøft, Jørgen Jeppesen, Ulrik Frost, Martin Gade 
(rektor)  
Anne Planck Granvig (ref.) 

 Kjeld Jensen (økonomi) 
  
Afbud:  Ulrik Spang-Hanssen, Margrethe Smedegaard, Poul Skjølstrup, Doris K. 

Mogensen 

Referat 
 

Dagsordenspunkt Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden          Dagsordenen blev godkendt. 

2. Nyt fra formanden 
a) Nyt bestyrelsesmed-

lem pr. 1. august 2024 

Vibeke Astner er udpeget af de tre konservatorier til at afløse Ulrik Spang-

Hanssen, som er gået på pension. Vibeke Astner er underviser i orgel ved 

Det Jyske Musikkonservatorium og organist ved Sankt Lukas Kirke i Aarhus. 

3. Nyt fra rektor 
a) Orientering om årets 

optagelsesprøver og 
eksaminer 

b) Orientering om 
nyansættelser 

c) Første drøftelse af 
resultatmål for 2025 

 

 

Notat fra rektor blev udleveret på mødet. 

 
Efter ansøgningsfristernes udløb er der et lidt større antal ansøgere end i 
2023 – i alt 135. Ansøgerne er jævnt fordelt på eksamens- og basislinjer og 
med øget søgning til korledelse og orgel.  
Ansøgerne fordeler sig på de forskellige afdelinger med 50 % til Aarhus, 
28 % til Aalborg og 22 % til Vestervig. 
 
Det forventes, at ca. 70 af de nuværende studerende fortsætter næste år. 
 

Kristoffer Garne er pr. 1. august ansat i 50 % stilling som akademisk 
medarbejder og underviser i liturgi og hymnologi i forbindelse med, at 
Jørgen Kjærgaard går på pension. 
 
Peter Frost er ansat som ny studiekoordinator og underviser på fuld tid pr. 
1. september i forbindelse med, at Knud Damgaard Andersen går ned i tid. 
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Dagsordenspunkt Beslutning 

Resultatmål 2025, som er en del af resultataftalen, og som både skal 
indeholde individuelle og fælles samarbejdsmål for de tre kirkemusik-
skoler, skal fastlægges i løbet af efteråret.  
Følgende resultatmål blev foreslået: Evaluering af fag, uddannelse og 

undervisning. 

 

Ny skulptur 

En Kristus-skulptur af drivtømmer udført af Erik Heide vil blive hængt op på 

én af kirkemusikskolens bygninger og indviet i forbindelse med årsafslut-

ningen. Pengene til køb af skulpturen er doneret af Sparekassen Danmark 

Fonden Thy. 

 

Overenskomster 2024 

Det er uafklaret, hvordan skolen skal forholde sig til timelæreransættel-

serne efter ikrafttræden af OK24 (bortfald af grænse på 8 timers 

ansættelse pr. uge). Afventer forhandlinger mellem Kirkeministeriet og 

DOKS.  

 

Controller 

Kirkemusikskolernes controller er tilbudt ansættelse på halvtid pr. 1. 

august, idet Sjællands Kirkemusikskole er trådt ud af aftalen mellem de tre 

kirkemusikskoler. 

 

Rektors beretning blev taget til efterretning. 

4.  Vækstlagsstrategi v/rektor 

(1 bilag) 

 

Oplæg fra rektor var sendt ud som bilag på forhånd.  

 

Som første skridt i processen har rektor udpeget arbejdsgruppen, som 

består af: Louise Boll, Helle Sandberg Zederkof og Lars Rosenlund. 

 

I oplægget foreslås, at organisters undervisning bliver en del af tjenesten, 

men det afhænger af, om provstierne vil betale for det.  

 

Thisted Gymnasium og Thisted Kirkes Drenge-Mandskor blev foreslået som 

samarbejdspartnere. 

Louise Boll, som står for DUO (De Unge Organister) på kirkemusikskolen, 

har god kontakt til gymnasier i Aarhus og har aftalt besøg. 

 

Det andet forslag gik ud på, at kirkemusikskolen kunne modtage besøg af 

konfirmandhold som del af deres undervisning. 

 

Ulrik Frost mente, at interessen for at spille orgel blandt unge afhænger af, 

at nogen ”prikker” dem. 

 

Helle Hindsholm vil undersøge, hvad status er på projektet ”Fra klaver til 

orgel” i Aalborg stift. 
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Dagsordenspunkt Beslutning 

Bestyrelsen takkede for og godkendte notatet i dets helhed. 

5. Opgavebortfald v/rektor (1 

bilag) 

Brev fra By-, Land- og Kirkeministeriet vedr. ”Anmodning om forslag til 

opgavebortfald med budgetvirkning fra 2026” var blevet sendt ud som 

bilag på forhånd. 

 

Kirkemusikskolerne skal ”senest d. 30. august 2024 fremsende forslag til 

realistiske opgavebortfald inden for institutionens aktiviteter med 

budgetvirkning fra 2026 og frem”. 

 

Rektor blev af bestyrelsen bemyndiget til sammen med de to andre 

rektorer at komme med forslag, som bestyrelsen skal godkende. 

 

Det blev understreget, at det er vigtigt at slå fast, hvad opgavebortfaldet 

ikke må gå ud over: Undervisningen og uddannelse af organister og 

kirkesangere. 

6. Drøftelse af Vestervig 

Kirkemusikskoles 

Støtteforening (1 bilag) 

Udkast til reviderede vedtægter for Vestervig Kirkemusikskoles 

Støtteforening var på forhånd sendt ud som del af mødematerialet. 

 

Foreningen har de seneste år været hvilende og afventet ny rektor.  

 

Sammenlignet med Løgumkloster Kirkemusikskoles støtteforening så har 

Vestervigs støtteforening et mere strategisk formål. Foreningen skal 

beslutte, om der skal ses på foreningens formål eller lukke. Det sker på 

generalforsamlingen d. 16. juni. Alle er velkomne til at møde op. 

7. Nyt fra lærerrådet v/rektor Pga. afbud fra Margrethe Smedegaard har bestyrelsen skriftligt modtaget 

følgende fra lærerrådet: 

• ”Vi arbejder pt. med at arrangere ”pædagogisk dag” med fokus på 
musikersundhed (afholdes august 2024) 

• Vi har desuden siddet med i ansættelsesudvalget i forb. med 
ansættelsen af nye medarbejdere i administrationen.”  

8. Nyt fra De Studerendes 

Råd v/Ulrik Frost 

De Studerendes Råd (Ulrik Frost og David Gottschalck Bolving) har haft 

møde med rektor. De studerende var glade for at blive sat ind i tingene og 

føler sig nu lidt mere etablerede.  

9. Økonomi (7 bilag) 

a) Tilbagemelding på 
årsrapport 2023  

b) Budgetopfølgning 1. 
kvartal inkl. 
tilbagemelding 

c) Budget 2025 

a) Kirkeministeriet har i sin tilbagemelding vedr. årsrapport 2023 ikke 
over for Vestervig Kirkemusikskole angivet ”særlige forhold, som 
institutionen bør forholde sig aktivt til”.  

 
b) Budgetopfølgning 1. kvartal 

Pr. 31. marts er der samlet set forbrugt kr. 267.000 mindre mod et 
budgetteret mindreforbrug på kr. 463.000. Ses der bort fra feriepenge-
regulering (kr. 180.000) og en modtaget bevilling fra anlægspuljen, 
som ikke er anvendt endnu (kr. 128.000), er den samlede afvigelse 
mellem realiseret og budget (BV0) et merforbrug på kr. 144.000. 
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Dagsordenspunkt Beslutning 

 

 
Tilbagemelding 
Kirkeministeriet har i sin tilbagemelding ikke angivet ”særlige forhold, 
som institutionen bør forholde sig aktivt til”. 

 
c) Budget 2025 

Der er budgetteret med højere lønudgifter i 2025 i forhold til 2024 som 
følge af de overenskomstmæssige lønstigninger, der trådte i kraft pr. 1. 
april 2024. Budgettet viser et samlet underskud på kr. 204.000 med 
dog stadig en positiv egenkapital på kr. 138.000 ult. 2025. 
 
Budgetforslag 2025 blev godkendt af bestyrelsen. 

10. Evt. 
 

Kirkemusikskolerne deltager i Landsforeningen af Menighedsråds årsmøde 

i den kommende weekend. Thomas Reinholdt Rasmussen skal stå for 

gudstjenesten om søndagen og har valgt at inddrage musikalske kræfter 

fra Vestervig Kirkemusikskole.  

 
Næste bestyrelsesmøde: Onsdag d. 28. august 2024 kl. 10.00-12.00, Aalborg Stift 

 


